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Ärende för beredning 

 

Vid nämndens förra möte togs beslut om att en förskola skulle ges möjlighet till avknoppning. 

Efter att SKL nu publicerat en rapport är frågan om detta beslut var en aning överilat och 

möjligen olagligt. Enligt SKL måste exempelvis goodwill ingå vid prissättning av 

skola/förskola, något som inte var fallet i det aktuella fallet föregående månad. Statskontoret 

fick för några månader sedan regeringens uppdrag att "göra en analys av vilka principer som 

enligt gällande rätt ska ligga till grund för prissättningen av en verksamhet när en kommun 

eller ett landsting överlåter den till kommunal personal". Så kallad avknoppning.  

Den 30 april kom Statskontorets rapport med beskedet att avknoppning, så som den ibland 

genomförs, kan strida både mot kommunallagen och mot de EG-rättsliga statsstödsreglerna. 

Kommuner kan sälja ut delar av sin verksamhet. Även anställda i en kommun kan lägga bud 

på delar av den kommunala verksamheten. Men marknadsvärdet, det vill säga det högsta 

anbudet, ska gälla enligt både kommunalrätten och EG/EU-rätten, skriver Statskontoret. 

Kommunen är alltså skyldig att agera så att den får högsta möjliga pris. Endast då är det 

förenligt med god ekonomisk förvaltning. Därmed är det inte rättsligt möjligt från 

kommunens sida att rikta ett erbjudande till en grupp anställda. Självklart kan anställda lägga 

bud på en kommunal egendom som är till försäljning – men de ska inte ha en särställning som 

anbudsgivare. 

Utifrån dessa rapporter önskar vi en redogörelse för vilken policy som gäller i Liljeholmen-

Hägersten. De frågor vi önskar svar på är: 

 

Vilken policy har förvaltningen vad beträffar avknoppning och hur värdet på avknoppade 

verksamheter ska beräknas? 

 

Hur har budgivningen gått till i de verksamheter som avknoppats? 

 

I Täby ställde kommunen upp med lån till personalen för att kunna finansiera avknoppningen, 

finns liknande rutiner hos oss? 

 

Hur tänker förvaltningen agera i det fall att avknoppningen av förskolan Stormfågeln stred 

mot lagen? 

Samt ge stadsdelsförvaltning i uppdrag att: 

undersöka vilka problem/konsekvenser Statskontorets slutsats kan leda till för de 

verksamheter inom stadsdelen som redan hunnit avknoppats, 

undersöka om huruvida Statskontorets slutsats kan få till följd att tjänstemän och/eller 

borgerliga politiker kan ställas till straffrättsligt ansvar för att ha förskingrat medborgarnas 

egendom.  

 

 


